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Hong Kong Fire Services Department 

Written Examination for Registration as Fire Service Installation Contractors 

Class 3 

香港消防處 

第三級消防裝置承辦商註冊考試 

 

Answer ALL questions. 

全部問題必須作答 

 

Each question carries 10 marks. 

每題各佔十分 

 

 

1. In accordance with Fire Protection Notice No. 11, describe the maintenance 

of Clean Agent fire extinguishers (Fixed Sprayer Unit). 

根據《防火通告第十一號》，請詳述淨劑滅火筒（固定式）的保養方法。 

 

2. Describe the maintenance of Dry Powder (Stored-pressure type) fire 

extinguishers. 

請詳述乾粉（貯壓式）滅火筒的保養方法。 

 

3. In accordance with Regulation 11(1) of the Fire Service (Installation 

Contractors) Regulations, what are the powers of the disciplinary board? 

根據《消防（裝置承辦商）規例》第 11(1)條，紀律委員會具有什麼權

力？ 
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4. (A) In accordance with Regulation 8 of the Fire Service (Installations and 

  Equipment) Regulations, what are the duties of owners of fire service 

  installations or equipment?  

  根據《消防（裝置及設備）規例》第 8條，消防裝置或設備的擁有

  人有什麼責任？ 

 

(B) In accordance with Regulation 10 of the Fire Service (Installations and 

  Equipment) Regulations, what are the standards of inspection for fire 

  service installations or equipment? 

  根據《消防（裝置及設備）規例》第 10條，消防裝置或設備的檢 

  查標準是什麼？ 

 

5 (A) In accordance with Regulation 6(A) of the Fire Service (Installation 

  Contractors) Regulations, state the restriction governing Class 3  

  registered Fire Services Installation Contractors if they are unable to 

  perform their duties due to illness or absence from Hong Kong. 

  根據《消防（裝置承辦商）規例》第 6(A)條，請說明第 3級註冊消

  防裝置承辦商如因病或不在香港而無法履行他的職責時，有何限制

  條款須遵守？ 

 

 (B) In accordance with Regulation 14 and 16 of the Fire Service   

  (Installation Contractors) Regulations, what will be the consequence if 

  a registered contractor undertakes work outside the class in respect of 

  which his name is entered in the register and what is the penalty? 

  根據《消防（裝置承辦商）規例》第 14及 16條 ，註冊承辦商如 

  進行非所屬級別的工程，將有何後果及其刑罰是甚麼？ 

 

6. In accordance with Regulation 4(1) of the Fire Services (Installation 

Contractors) Regulations, describe in detail the three classes of Registered 

Fire Service Installation Contractors. 

根據《消防（裝置承辦商）規例》第 4(1)條，請詳述註冊消防裝置承辦

商的三個級別。 
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7. In accordance with Regulation 9 of the Fire Service (Installations and 

Equipment) Regulations, 

  根據《消防（裝置及設備）規例》第 9條， 

(i) when shall a registered contractor issue a certificate? 

註冊消防裝置承辦商須在何時發出消防證明書？ 

 

(ii) to whom shall this certificate be issued and copied? 

該消防證明書及副本應發給何人?  

 

(iii) what particulars should be stated in the certificate? 

該消防證明書應列明什麼資料? 

 

(iv) what is the penalty for a registered contractor on conviction of 

issuing a false or misleading certificate or a copy thereof? 

註冊消防裝置承辦商如因發出虛假或具誤導性的消防證明書或副

本而被定罪，會有什麼懲罰？ 

 

8. In accordance with Fire Protection Notice No. 11, state the use of the 

following type of fire extinguishers: 

根據《防火通告第十一號》，請列明下列滅火筒可用於撲滅什麼類別的

火警： 

(i) Water Type 

水劑 

(ii) Carbon Dioxide Type 

二氧化碳 

(iii) Dry Powder Type 

乾粉 

(iv) Clean Agent Type 

淨劑 

(v) Foam (Chemical/Mechanical) Type 

泡沫（化學/手動操作式） 
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9. According to paragraph 2.19 of the Special Supplement No.4 to Gazette 

No. 31/2004 issued on 30.7.2004, the revised version of the maintenance 

label for portable hand-operated approved appliance has taken effect on 

1.2.2005. List all the information to be included in the revised version of 

the maintenance label. 

根據二零零四年七月三十日發行的二零零四年第三十一期憲報第四

號特別副刊第 2.19段，有關認可人手操作手提器具的經修訂保養標

籤已於二零零五年二月一日生效。請詳列經修訂的保養標籤須載述

的資料。 

 

10. In accordance with Regulation 9 of the Fire Service (Installation 

Contractors) Regulations, state all the members of the Disciplinary 

Board. 

根據《消防（裝置及設備）規例》第 9條，列出紀律委員會的所有

成員。 

 

 

End of Test 

全卷完 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


